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Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stadshusgatan 2 

Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Kommunfullmäktiges protokoll måndagen 
den 4 november 2024 

Plats och tid  

Stadshuset, kommunfullmäktigesalen, den 4 november klockan  09:00-20:35, samt den 
5 november klockan 09.00-16.25, 

ajournering den 4 november klockan 10.00-10.15, 11.55-13.00, 15.30-16.00, 17.30-18.30 
samt ajournering den 5 november klockan 10.32-10.52, 12.05-13.05, 15.07-15.22. 

Paragrafer  

229-251 

Justering  

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av 
beslutsprotokoll. Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Protokollet justeras av följande personer: 

Klas-Herman Lundgren (S), ordförande §§ 229-231 avsnitt A-C, F, 232-251 

Agneta Erikson (S), ordförande § 231 avsnitt D 
Magnus Åkerman (M), ordförande § 231 avsnitt E 

Pavlos Cavelier Bizas (S), justerare 
Sofia Andersson (M), justerare 

 

Sekreterare 

Sara-Carin Öhman, kommunsekreterare 

  

Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2024-11-04 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Protokoll 2024-11-04 
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Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet 

Utdragsbestyrkande 
 

 

Närvarande vid kommunfullmäktiges sammanträde  
den 4-5 november 2024 

Närvarande ledamöter Paragrafer Närvarande 

ledamöter 

Paragrafer 

Erik Pelling (S) §§229–232, 236–251 Lalla Andersson (V)  

Eva Christiernin (S)  Ingela Ekrelius (V) §§ 229–232 

Helena Ersson (S) §§ 231–232 Artemis Lumarker (V) §§ 229–232 

Pavlos Cavelier Bizas (S)  Anna Johansson Dahl 

(V) 

 

Ulrik Wärnsberg (S)  Anette Fischer (V)  

Asal Gohari (S)  Per-Olof Forsblom (V) §§ 229–232 

Patrik Hedlund (S) §§ 231–251 Monica Lindgren 

Petersson (V) 

§§ 229–230, 231 debatt, 

233–251 

Kia Solid (S) §§ 229–230, 231 debatt, 
242–251 

Tarik Qureshi (V)  

Klas-Herman Lundgren (S)  Kent Kumpula (SD)  

Carl Lindberg (S)  David Perez (SD) §§ 229–232 

Hilde Klasson (S) §§ 229–232, 242–251 Lisen Burmeister (SD)  

Rafael Waters (S)  Alexander von 

Uckermann (SD) 

 

Maria Patel (S) §§ 231–251 Mattias Jansson (SD) §§ 231–251 

Agneta Gille (S)  Mike Tutsch (SD)  

Hannes Nelander (S)  Emil Eneblad (SD) §§ 231–251 

Loa Mothata (S)  Ehsan Nasari (C)  

Peder Granath (S)  Nora Karlsson (C)  

Agneta Erikson (S)  Jonas Petersson (C)  

Staffan Yngve (S)  Olle Romlin (C)  

Therez Almerfors (M)  Mattias Johansson (C) §§ 229–244 

Sofia Andersson (M)  Mats Åhlund (C)  

Marta Obminska (M)  Jonas Segersam (KD)  

Fredrik Hultman (M)  Leif Boström (KD)  

Kristian Ljungberg (M) §§ 231–251 Evelina Solem (KD)  

Cecilia Forss (M)  Christian Hermanson 

(KD) 

 

Christopher Lagerqvist (M) §§ 229–232 Magnus Wikberg (KD) §§ 229–246 

Linn Akre Fall (M) §§ 231–251 Linda Eskilsson (MP)  

Markus Lagerquist (M)  Erik Wahlström (MP) §§ 229–232, 245–251 

Robin Kronvall (M)  David Ling (MP) §§ 229–230, 231 debatt, 

233–251 
John Manders (M)  Klara Ellström (MP)  

Magnus Åkerman (M)  Jennie Claesson (L)  

Mårten Blix (M)  Anders Wallin (L)  

Mats Gyllander (M) §§ 229–232 Anders A Aronsson (L)  

Tobias Smedberg (V)  Ludvig Arbin (L) §§ 229–232, 242–251 

Hanna Victoria Mörck (V)  Stefan Hanna (UP)  

Karolin Lundström (V)  Lina Hamberg (UP) §§ 231–251 
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Tjänstgörande ersättare Paragrafer Ej tjänstgörande 

ersättare Dima Sarsour (S) 
 

§§ 233–235 Mathias Kullberg (M) 
 Hani Melli (S) 

 

§§ 229–232 Mattias Jansson (M) 
 Vania Luque Orrego (S) 

 

§§ 233–251 Anna-Karin Westerlund 
(M) 
 

Monica Östman (S) 
 

§§ 233–251 Lars Harlin (M) 
 Erik Dagnesjö (S) 

 

§§ 229–251 Ulrika Karlsson (M) 
 Caitlin Mc Evoy (S) 

 

§§ 229–232 Carl Åborg (V) 
 Anders Grönvall (S) 

 

§§ 229–241 Huseyin Alpergin (V) 
 Kijan Karimi (S) 

 

§§ 229–230, 231 

debatt 233–251 
Joakim Holmertz (C) 
 

Magnus Åhrgren (S) 
 

§§ 229–230, 231 
debatt 

 

Carina Kumlin (UP) 
 Kerstin Vestman (S) 

 
§§ 229–241  

Bertil Brunn (S) 
 

§§ 233–251  

Madeleine Andersson (M) 
 

§§ 229–230, 231 
debatt 233–251 

 

Carolina Bringborn (M) 
 

§§ 229–230, 231 

debatt, 233–251  
Erik Wiklund (V) 
 

§§ 231–251  
Anna Bergström (V) 
 

§§ 233–248  
Karin Bennemo (V) 
 

§§ 233–251  
Karin Karelius (V) 
 

§§ 249–251  
Dominicus Bäckström (SD) 
 

§§ 229–251  

Jasmine Bengtsar (SD) 
 

§§ 229–230, 321 

debatt, 233–251 

 

Victor Sjöstedt (SD) 
 

§§ 229–230, 231 
debatt 

 

Karin Thalén Ottersgård (C) 
 

§§ 229–230, 231 
debatt, 233–251 

 

Victor Zhao Jansson (C) 
 

§§ 231–232, 246–

251 

 

Sara Borgström (KD) 
 

§§ 231–251  

Viktoria Lautmann (KD) 
 

§§ 229–230, 321 

debatt, 247–251 

 

Susanne Engström (MP) 
 

§§ 231–232  

Joachim Höggren (MP) 
 

§§ 233–251  

Saga Karlsson (MP) 
 

§§ 229–244  

Erik Berg (L) 
 

§§ 229–251  

Peter Nordgren (L) 
 

§§ 233–241   

Lars Björndahl (UP) 
 

§§229–230, 231 

debatt 
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§ 229 

Val av justerare samt justeringsdag 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att utse Pavlos Cavelier Bizas (S) och Sofia Andersson (M) till justerare, 

2. att utse Staffan Yngve (S) och Mårten Blix (M) till ersättare för justerarna, samt 
3. att justeringen sker digitalt på onsdagen den 13 november 2024.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller föreliggande förslag. 
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§ 230 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

1. att fastställa föredragningslistan. 

 

Ordföranden informerar kommunfullmäktige att han avser inkludera debatt och beslut 

gällande ”Svar på motion om mål och budget 2025 med plan för 2026-2027 från Stefan 

Hanna (UP)” i ärendet ” Mål och budget 2025-2027 samt fastställande av skattesats för 

2025”. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller föreliggande förslag. 
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§ 231  

Mål och budget 2025-2027 samt fastställande 
av skattesats för 2025 

KSN-2023-03256 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att fastställa utdebiteringen av kommunalinkomstskatt för år 2025 till 21:14 
kronor per skattekrona, 

2. att fastställa Mål och budget 2025 med plan för 2026–2027 enligt ärendets 
bilaga 1, 

3. att fastställa internräntan för 2025 till 2,50 procent, 
4. att anta ägardirektiv för moderbolagen Uppsala stadshus AB och Uppsala 

kommun exploatering AB samt deras respektive dotterbolag enligt ärendets 
bilaga 1 kapitel Helägda bolag, 

5. att fastställa nämndernas planerade fördelning mellan egenregi och privata 
utförare inklusive ersättningsmodeller inom ansvarsområdet enligt ärendets 
bilaga 1 kapitel Kontroll och uppföljning av privata utförare och 

ersättningsmodeller, 
6. att fastställa taxor och avgifter för 2025 enligt ärendets bilaga 2, 

7. att fastställa utbildningsnämndens beskrivning av ersättningar inom 
pedagogisk verksamhet för 2025, samt äldrenämndens och 

omsorgsnämndens beskrivning av ersättningar och ersättningsnivåer inom 
LOV och personlig assistans för 2025 enligt ärendet bilaga 3,  

8. att uppdra till berörda nämnder att senast i december 2024 fastställa 

ersättningsnivåer för privata utförare att gälla för 2025, samt 
9. att fastställa Riktlinjer för god ekonomisk hushållning samt hantering av 

resultatreserv och resultatutjämningsreserv enligt ärendets bilaga 4. 

Kommunstyrelsen konstaterar att kommunfullmäktiges presidium föreslår 
kommunfullmäktige besluta  

10. att fastställa kommunrevisionens budget 2025 enligt ärendets bilaga 1 

kapitel Nämnder. 
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Sammanfattning 

Kommunallagen anger att kommuner varje år ska upprätta en budget för nästa 

kalenderår med plan för de därefter två efterföljande åren. Mål och budget är det 
övergripande och överordnade styrdokumentet för kommunens nämnder och 
bolagsstyrelser. Mål och budget innehåller fokusmål, uppdrag till nämnder och 

bolagsstyrelser och fördelning av kommunens pengar. Som en del i ärendet beslutar 
kommunfullmäktige även om taxor och avgifter för 2025, beskrivning av ersättningar 

inom skola samt ersättningar inom vård och omsorg att gälla för 2025. 

Senast i samband med att budgeten godkänns ska kommunfullmäktige även fastställa 
utdebiteringen av kommunal inkomstskatt för nästkommande år. Kommunen är 

skyldig att meddela Skatteverket fastställd skattesats för 2025 senast under november. 

Enligt kommunallagen ska fullmäktige besluta om riktlinjer för god ekonomisk 
hushållning för kommunen som även omfattar hanteringen av eventuell resultatreserv 

(RER eller resultatutjämningsreserv (RUR). Syftet med riktlinjerna är att precisera det 
lagstadgade kravet på god ekonomisk hushållning med regler anpassade efter Uppsala 

kommuns förutsättningar. Riktlinjerna beskriver Uppsala kommuns långsiktiga mål för 
god ekonomisk hushållning och är utgångspunkt för den budget och plan för ekonomi 
och verksamhet som kommunfullmäktige årligen antar.  

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag daterat 18 oktober 2024 § 286 

• Tjänsteskrivelse daterad 16 oktober 2024 

• Bilaga 1 Mål och budget 2025 med plan för 2026–2027 

• Bilaga 2 Taxor och avgifter 2025 
• Bilaga 3 Ersättningar inom skola, vård och omsorg 2025 

• Bilaga 4 Riktlinjer för god ekonomisk hushållning samt hantering av 
resultatreserv och resultatutjämningsreserv 

 

Ordföranden informerar om att följande korrektur har gjorts i handlingen: 

Felaktigt belopp över Uppsalahems investeringar år 2025 är rättat i tabell 66 på sid 114.  
Rätt belopp är 2004 mnkr vilket anges i tabell 26 på sid 62 och tabell 146 och 147 på sid 

175.  
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Anföranden 

Avsnitt A och F: Gruppledaranföranden 
Erik Pelling (S), Therez Almerfors (M), Tobias Smedberg (V), Kent Kumpula (SD), Ehsan 
Nasari (C), Jonas Segersam (KD), Linda Eskilsson (MP), Jennie Claesson (L) och Stefan 
Hanna (UP). 

Avsnitt B: Fokusområde 1: Ekonomin 
Eva Christiernin (S), Christopher Lagerquist (M), Hanna Victoria Mörck (V), David Perez 
(SD), Olle Romlin (C), Evelina Solem (KD), David Ling (MP), Erik Berg (L), Lars Björndahl 
(UP), Lalla Andersson (V), Erik Wahlström (MP), Cecilia Forss (M), Carolina Bringborn 
(M), Carl Lindberg (S), Saga Karlsson (M), Hilde Klasson (S), Stefan Hanna (UP), Asal 
Gohari (S), Ehsan Nasari (C), Tarik Qureshi (V), Karin Thalén Ottersgård (C), Viktoria 
Lautmann (KD), Fredrik Hultman (M, Jennie Claesson (L), Markus Lagerquist (M) och 
Therez Almerfors (M).  

Avsnitt C: Fokusområde 2: Jobben 
Pavlos Cavelier Bizas (S), Markus Lagerquist (M), Monica Lindgren Petersson (V), 
Alexander von Uckermann (SD), Mattias Johansson (C), Magnus Wikberg (KD), Klara 
Ellström (MP), Anders A Aronsson (L), Stefan Hanna (UP), Hannes Nelander (S), Mats 
Gyllander (M), Mårten Blix (M), Jonas Petersson (C), Jonas Segersam (KD), Peder 
Granath (S), Susanne Engström (MP), Jennie Claesson (L), Ingela Ekrelius (V) och Tobias 
Smedberg (V). 

Avsnitt D: Fokusområde 3: Klimatet 
Linda Eskilsson (MP), John Manders (M), Anna Johansson Dahl (V), Mattias Jansson 
(SD), Nora Karlsson (C), Christian Hermansson (KD), Rafael Waters (S), Jennie Claesson 
(L), Lina Hamberg (UP), Anette Fischer (V), Mats Gyllander (M), Anders Grönvall (S), 
Klara Ellström (MP), Stefan Hanna (UP), Joachim Höggren (MP), Therez Almerfors (M), 
Ehsan Nasari (C), Victor Zhao Jansson (C), Anders A. Aronsson (L), Carl Lindberg (S), 
Kent Kumpula (SD) och Jonas Petersson (C).  

Avsnitt E: Fokusområde 4: Tryggheten 
Karolin Lundström (V), Sofia Andersson (M), Patrik Hedlund (S), Emil Eneblad (SD), 
Ehsan Nasari (C), Leif Boström (KD), Saga Karlsson (MP), Ludvig Arbin (L), Lina Hamberg 
(UP), Robin Kronvall (M), Loa Mothata (S), Mats Åhlund (C), Maria Patel (S), Per-Olof 
Forsblom (V), Stefan Hanna (UP), Agneta Gille (S), Christian Hermansson (KD), Artemis 
Lumarker (V), Madeleine Andersson (M), Linda Eskilsson (MP), Linn Akre Fall (M)  och 
Anders Wallin (L).  
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Yrkanden 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V), Linda Eskilsson (MP), Eva Christiernin (S), Hanna 

Victoria Mörck (V), David Ling (MP), Lalla Andersson (V), Erik Wahlström (MP), Carl 
Lindberg (S), Saga Karlsson (MP), Hilde Klasson (S), Asal Gohari (S), Tarik Qureshi (V), 
Pavlos Cavelier Bizas (S), Monica Lindgren Petersson (V), Klara Ellström (MP), Hannes 

Nelander (S), Peder Granath (S), Susanne Engström (MP), Anna Johansson Dahl (V), 
Rafael Waters (S), Anette Fischer (V), Anders Grönvall (S), Joachim Höggren (MP), Patrik 

Hedlund (S), Maria Patel (S), Agneta Gille (S), Artemis Lumarker (V), Karolin Lundström 
(V), Per- Olof Forsblom (V) och Loa Mothata (S)  

yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till Mål och budget 2025-2027 samt 
fastställande av skattesats för 2025 (21,14 kronor per skattekrona). 

Therez Almerfors (M), Cecilia Forss (M), Carolina Bringborn (M), Fredrik Hultman (M), 

Markus Lagerquist (M), Mårten Blix (M), John Manders (M), Mats Gyllander (M), Sofia 
Andersson (M), Robin Kronvall (M), Christopher Lagerquist (M) och Linn Akre Fall (M)  
yrkar bifall till Moderaternas förslag till Mål och budget 2025-2027 samt fastställande av 

skattesats för 2025 (20,89 kronor per skattekrona). 

Kent Kumpula (SD), David Perez (SD) och Alexander von Uckermann (SD)  
yrkar bifall till Sverigedemokraternas förslag till Mål och budget 2025-2027 samt 

fastställande av skattesats för 2025 (20,84 kronor per skattekrona). 

Ehsan Nasari (C), Olle Romlin (C), Karin Thalén Ottersgård (C), Mattias Johansson (C), 
Jonas Petersson (C), Nora Karlsson (C), Victor Zhao Jansson (C) och Mats Åhlund (C)  

yrkar bifall till Centerpartiets förslag till Mål och budget 2025-2027 samt fastställande 
av skattesats för 2025 (21,14 kronor per skattekrona). 

Jonas Segersam (KD), Evelina Solem (KD), Viktoria Lautmann (KD), Magnus Wikberg 

(KD), Christian Hermansson (KD) och Leif Boström (KD)  
yrkar bifall till Kristdemokraternas förslag till Mål och budget 2025-2027 samt 

fastställande av skattesats för 2025 (20,89 kronor per skattekrona). 

Jennie Claesson (L), Erik Berg (L), Anders A Aronsson (L), Ludvig Arbin (L) och Anders 
Wallin (L)  

yrkar bifall till Liberalernas förslag till Mål och budget 2025-2027 samt fastställande av 
skattesats för 2025 (21,14 kronor per skattekrona) 

Stefan Hanna (UP), Lars Björndahl (UP) och Lina Hamberg (UP)   

yrkar bifall till Utvecklingspartiet demokraternas motion gällande förslag till Mål och 
budget 2025-2027 samt fastställande av skattesats för 2025 (21,14 kronor per 
skattekrona).  
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Övriga yrkanden: 

Therez Almerfors (M), Kent Kumpula (SD), Jonas Segersam (KD) Ehsan Nasari (C) och 

Jonas Petersson (C) yrkar 
(1) att i bilaga 4 tillföra en skrivning om att en plan för hur låneskulden kan minska 

på sikt tas fram, 

(2) att höja revisionens budget med 800.000 kronor. 

Stefan Hanna (UP) och Victor Zhao Jansson (C) yrkar bifall till Therez Almerfors (M) 
andra ändringsyrkande (2).  

Ehsan Nasari (C) yrkar att i kommunstyrelsens förslag till taxor och avgifter för 2025 

stryka den föreslagna höjningen på månadsavgiften på 25 kr/månad för fritidsklubb. 

Ajourneringar 

Sammanträdet ajourneras klockan 10.00-10.15, 11.55-13.00, 15.30-16.00 och 17.30- 

18.30. 

Upprop 

Kommunfullmäktige genomför förnyat upprop inför beslut i ärendet.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns sju (7) olika förslag till Mål och budget 2025-2027, tre 
(3) olika förslag till skattesats för 2025, samt tre (3) ändringsyrkanden gällande 

kommunstyrelsens förslag om Mål och budget 2025-2027. Därefter finner ordföranden 
att samtliga yrkanden ska prövas.  

Ordföranden informerar kommunfullmäktige att han avser inkludera beslut gällande 

”Svar på motion om Mål och budget 2025 med plan för 2026-2027 från Stefan Hanna 

(UP)” i kommande propositionsordning. 

Beslut om skattesats 

Ordföranden utser kommunstyrelsens förslag att fastställa skattesats för år 2025 till 

21,14 kronor per skattekrona som huvudförslag och konstaterar att förslaget bifalles av 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet, Miljöpartiet, Centerpartiet, Liberalerna och 

Utvecklingspartiet demokraterna.  

Därefter ställer ordföranden Moderaternas och Kristdemokraternas yrkande om att 
fastställa skattesats för år 2025 till 20,89 kronor per skattekrona mot 

Sverigedemokraternas förslag om att fastställa skattesats för år 2025 till 20,84 kronor 
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per skattekrona. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar att utse 
Moderaternas och Kristdemokraternas förslag till skattesats som motförslag till 

huvudförslaget.  

Slutligen ställer ordföranden kommunstyrelsens förslag till skattesats mot 
Moderaternas och Kristdemokraternas förslag till skattesats.  

Omröstning begärs och genomförs. (Omröstning nr1 – skattesats) 

Kommunfullmäktige bifaller följande omröstningsproposition:  
Rösta Ja för att bifalla skattesats 21,14 kr, rösta Nej för att bifalla skattesats 20,89 kr. 

Med 53 ja-röster mot 20 nej-röster och 8 ledamöter som avstår från att rösta finner 

ordföranden att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag att fastställa 
skattesats för år 2025 till 21,14 kronor per skattekrona. 

Beslut om ändringsyrkanden 

Ordföranden ställer Therez Almerfors (M) ändringsyrkande (1) mot avslag. 

Omröstning begärs och genomförs. (Omröstning nr 2 – ändringsyrkande 1) 

Kommunfullmäktige bifaller följande omröstningsproposition: 
Rösta Ja för att avslå ändringsyrkandet, rösta Nej för att bifalla ändringsyrkandet.  

Med 41 ja-röster, mot 35 nej-röster och 5 ledamöter som avstår från att rösta finner 

ordföranden att kommunfullmäktige avslår ändringsyrkandet.  

Därefter ställer ordföranden ställer Therez Almerfors (M) ändringsyrkande (2) mot 
avslag. 

Omröstning begärs och genomförs. (Omröstning nr 3 – ändringsyrkande 2) 

Kommunfullmäktige bifaller följande omröstningsproposition: 
Rösta Ja för att avslå ändringsyrkandet, rösta Nej för att bifalla ändringsyrkandet.  

Med 39 ja-röster, mot 37 nej-röster och 5 ledamöter som avstår från att rösta finner 

ordföranden att kommunfullmäktige avslår ändringsyrkandet.  

Därefter ställer ordföranden Ehsan Nasaris (C) ändringsyrkande mot avslag. 

Omröstning begärs och genomförs. (Omröstning nr 4 – ändringsyrkande 3) 
Kommunfullmäktige bifaller följande omröstningsproposition: 

Rösta Ja för att avslå ändringsyrkandet, rösta Nej för att bifalla ändringsyrkandet.  

Med 41 ja-röster, mot 7 nej-röster och 33 ledamöter som avstår från att rösta finner 
ordföranden att kommunfullmäktige avslår ändringsyrkandet.  
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Beslut om Mål och budget 

Ordföranden utser kommunstyrelsens förslag som huvudförslag. För att utse 

motförslag till huvudförslaget föreslår ordföranden att övriga budgetförslag ställs mot 
varandra i en kontrapropositionsomröstning och finner att kommunfullmäktige bifaller 
propositionsordningen. 

Ordföranden ställer Utvecklingspartiet demokraternas budgetförslag mot Liberalernas 

budgetförslag och finner att kommunfullmäktige bifaller Liberalernas budgetförslag 
som motförslag i förberedande votering. 

Därefter ställer ordföranden Liberalernas budgetförslag mot Kristdemokraternas 

budgetförslag och finner att kommunfullmäktige bifaller Kristdemokraternas 
budgetförslag som motförslag i förberedande votering. 

Därefter ställer ordföranden Kristdemokraternas budgetförslag mot Centerpartiets 

budgetförslag och finner att kommunfullmäktige bifaller Centerpartiets budgetförslag 
som motförslag i förberedande votering. 

Därefter ställer ordföranden Centerpartiets budgetförslag mot Sverigedemokraternas 

budgetförslag och finner att kommunfullmäktige bifaller Sverigedemokraternas 
budgetförslag. 

Därefter ställer ordföranden Sverigedemokraternas budgetförslag mot Moderaternas 

budgetförslag och finner att kommunfullmäktige utser Moderaternas budgetförslag till 
motförslag till huvudförslaget. 

Därefter ställer ordföranden kommunstyrelsens budgetförslag mot Moderaternas 

budgetförslag och finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag till 
Mål och budget 2025 med plan för 2026-2027.  

Slutligen frågar ordföranden om övriga att-satser (3-10) i kommunstyrelsens förslag 

kan hanteras gemensamt och finner att kommunfullmäktige beslutar så. Ordföranden 
finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag gällande att-sats 3-

10.  

Reservationer 

Moderaterna (M) reserverar sig mot beslutet om Mål och budget 2025-2027 samt 
fastställande av skattesats 2025 till förmån för egna yrkanden och med följande 

motivering: 
Uppsala ska vara en trygg och attraktiv kommun att leva, bo och verka i. Det ska alltid 

löna sig att jobba och fler ska ha ett jobb att gå till. Det ekonomiska läget med höga 
kostnader och vikande tillväxt ställer höga krav på god ekonomisk hushållning och 
ansvar för Uppsalabornas skattepengar. Med ett stärkt kunskapsfokus i skolan, en 

värdig omsorg för våra äldre samtidigt som vi sänker skatten för alla Uppsalabor som 
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varje dag går till jobbet. I vårt förslag till mål och budget gör vi nödvändiga 
prioriteringar för ett rikare och tryggare Uppsala.   

Kristdemokraterna (KD) reserverar sig mot beslutet om Mål och budget 2025-2027 samt 
fastställande av skattesats 2025 till förmån för egna yrkanden och med följande 
motivering: 

Kristdemokraterna har en annan budget för 2025 och med plan för 2026 och 2027. I 
den budgeten stoppar vi planerna och investeringarna för spårvägen, och kan där av 

sänka den kommunala skatten till 20,89. Vi kan också prioritera de kommunala 
kärnverksamheterna, vilket vi anser är viktigare än att spendera miljarder på ett 

projekt som i dagsläget är svårt att avgöra kommer kosta kommunen, och om de 
kommer ha samma värde med tanke på den sjunkande befolkningsutvecklingen.  

Med Kristdemokraternas budget fokuserar vi på sunda värderingar, och rätt 

investeringar. Vi vill säkerställa att Uppsala kommun har en god ekonomi och arbetar 
aktivt med att sänka kommunens invånares låneskuld. Som Sveriges största 
landsbygdskommun måste vi våga prioritera både stad och landsbygd, och där 

tillväxten måste gå hand i hand med utbyggnad av kärnverksamhet, bostäder och 
infrastruktur. Kristdemokraterna kommer alltid att sätta Uppsala bornas trygghet 

högst upp på agendan, och därför måste arbetet med att stärka säkerheten och ge 
våra invånare möjlighet att rör sig fritt och tryggt i kommunen prioriteras.  

Sverigedemokraterna (SD) reserverar sig mot beslutet om Mål och budget 2025-2027 

samt fastställande av skattesats 2025 till förmån för eget yrkande och med följande 
motivering: 

Sverigedemokraternas förslag till mål-och budget innebär ett större fokus på 
välfärdens kärnområden samtidigt som medborgarna får behålla en större del av 
sina intjänade löner. Inflationen har gjort det mesta dyrare som mat och hyror, därför 

föreslår vi en skattesänkning om 30 öre per skattekrona för att hushållen skall klara 
den ekonomiska krisen. Genom tydliga prioriteringar är det fullt möjligt att säkra 

kvalité och levnadsstandard inom både välfärd och hushåll. Vi prioriterar skola och 
trygghet istället för spårväg, kulturjippon, en svällande kommunikatörsstab, höga 

politikerarvoden, invandringsrelaterade kostnader och annat som inte hör till 
välfärdens kärnuppdrag. Genom Sverigedemokraternas budget säkrar vi ytterligare 
152 miljoner till höjd skolpeng inom grund- och gymnasieskolan och 89 miljoner extra 

till resursenheterna, mer pengar till Studie- och yrkesvägledare, fler speciallärare och 
uppbyggnad av akutklasser för stökiga elever. Vi lägger även över 75 miljoner extra 

på trygghetssatsningar i kommunen, bland annat genom fler ordningsvakter, 
kamerabevakning och åtgärder för att bryta kriminellt beteende hos unga.  

Centerpartiet (C) reserverar sig mot beslutet om Mål och budget 2025-2027 till förmån 

för egna yrkanden och med följande motivering: 
Vi reserverar oss till förmån för att Centerpartiets Mål och budget 2025 med 

ekonomisk plan för 2026–2027 ska antas. Vi reserverar oss också till förmån för att i 
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bilaga 4 tillföra en skrivning om att en plan för hur låneskulden kan minska på sikt tas 
fram, och för att 800 000 kr tillförs kommunrevisionen för att utöka möjligheten till fler 

interna och externa granskningar. 

När det kommer till skattesatsen ställde vi oss bakom förslaget att inte ändra skatten 
under 2025. Vi tycker att Uppsala har en för hög skatt i förhållande till den kvalité som 

levereras i vår välfärd, på sikt vill Centerpartiet sänka kommunalskatten. Men innan vi 
sänker skatten måste ett stort utvecklingsarbete göras för att minska 

administrationen och öka effektiviteten. Vi har valt att satsa betydligt mer på skola, 
äldreomsorg och socialtjänst för att stärka förutsättningarna för ledarskap och 

personal. Vi måste stärka kvalitén i de samhällstjänster som erbjuds våra 
medborgare. Både skolan och äldreomsorgen har stora ekonomiska behov som 
tyvärr inte tillgodoses i S-V-MP styrets Mål och budget. Centerpartiets budget är en 

budget för stark välfärd som går att lita på, klimatomställning och hög ambition i det 
förebyggande arbetet. 

Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, stödjer sin egen Mål & budget som är den som 
leder Uppsalaborna mot den bästa möjliga framtiden. Det är vår förhoppning att en 

majoritet av ledamöter i kommunfullmäktige kommer att rösta på vår Mål och budget 
2025 med plan för 2026 och 2027.   

Omröstningsdetaljer 

(Omröstning nr1 – skattesats) 

Ja-röst avger: 
Erik Pelling (S), Eva Christiernin (S), Helena Ersson (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), Ulrik 
Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Patrik Hedlund (S), Klas-Herman Lundgren (S), Carl 

Lindberg (S), Hilde Klasson (S), Rafael Waters (S), Maria Patel (S), Agneta Gille (S), 
Hannes Nelander (S), Loa Mothata (S), Peder Granath (S), Agneta Erikson (S), Staffan 

Yngve (S), Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), Lalla 
Andersson (V), Ingela Ekrelius (V), Artemis Lumarker (V), Anna Johansson Dahl (V), 

Anette Fischer (V), Per-Olof Forsblom (V), Tarik Qureshi (V), Ehsan Nasari (C), Nora 
Karlsson (C), Jonas Petersson (C), Olle Romlin (C), Mattias Johansson (C), Mats Åhlund 
(C), Linda Eskilsson (MP), Erik Wahlström (MP), Klara Ellström (MP), Jennie Claesson (L), 

Anders Wallin (L), Anders A Aronsson (L), Ludvig Arbin (L), Stefan Hanna (UP), Lina 
Hamberg (UP), Hani Melli (S), Erik Dagnesjö (S), Caitlin Mc Evoy (S), Anders Grönvall (S), 

Kerstin Vestman (S), Erik Wiklund (V), Victor Zhao Jansson (C), Susanne Engström (MP), 
Saga Karlsson (MP) och Erik Berg (L). 
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Nej-röst avger: 
Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Fredrik Hultman (M), 

Kristian Ljungberg (M), Cecilia Forss (M), Christopher Lagerqvist (M), Linn Akre Fall (M), 
Markus Lagerquist (M), Robin Kronvall (M), John Manders (M), Magnus Åkerman (M), 

Mårten Blix (M), Mats Gyllander (M), Jonas Segersam (KD), Leif Boström (KD), Evelina 
Solem (KD), Christian Hermanson (KD), Magnus Wikberg (KD) och Sara Borgström (KD). 

Avstår gör: 

Kent Kumpula (SD), David Perez (SD), Lisen Burmeister (SD), Alexander von Uckermann 
(SD), Mattias Jansson (SD), Mike Tutsch (SD), Emil Eneblad (SD) och Dominicus 

Bäckström (SD). 

(Omröstning nr 2 – ändringsyrkande 1) 

Ja-röst avger: 

Erik Pelling (S), Eva Christiernin (S), Helena Ersson (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), Ulrik 
Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Patrik Hedlund (S), Klas-Herman Lundgren (S), Carl 

Lindberg (S), Hilde Klasson (S), Rafael Waters (S), Maria Patel (S), Agneta Gille (S), 
Hannes Nelander (S), Loa Mothata (S), Peder Granath (S), Agneta Erikson (S), Staffan 
Yngve (S), Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), Lalla 

Andersson (V), Ingela Ekrelius (V), Artemis Lumarker (V), Anna Johansson Dahl (V), 
Anette Fischer (V), Per-Olof Forsblom (V), Tarik Qureshi (V), Linda Eskilsson (MP), Erik 

Wahlström (MP), Klara Ellström (MP), Stefan Hanna (UP), Lina Hamberg (UP), Hani Melli 
(S), Erik Dagnesjö (S), Caitlin Mc Evoy (S), Anders Grönvall (S), Kerstin Vestman (S), Erik 

Wiklund (V), Susanne Engström (MP) och Saga Karlsson (MP).  

Nej-röst avger: 
Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Fredrik Hultman (M), 

Kristian Ljungberg (M), Cecilia Forss (M), Christopher Lagerqvist (M), Linn Akre Fall (M), 
Markus Lagerquist (M), Robin Kronvall (M), John Manders (M), Magnus Åkerman (M), 
Mårten Blix (M), Mats Gyllander (M), Kent Kumpula (SD), David Perez (SD), Lisen 

Burmeister (SD), Alexander von Uckermann (SD), Mattias Jansson (SD), Mike Tutsch 
(SD), Emil Eneblad (SD), Ehsan Nasari (C), Nora Karlsson (C), Jonas Petersson (C), Olle 

Romlin (C), Mattias Johansson (C), Mats Åhlund (C), Jonas Segersam (KD), Leif Boström 
(KD), Evelina Solem (KD), Christian Hermanson (KD), Magnus Wikberg (KD), Dominicus 

Bäckström (SD), Victor Zhao Jansson (C) och Sara Borgström (KD).  

Avstår gör: 
Jennie Claesson (L), Anders Wallin (L), Anders A Aronsson (L), Ludvig Arbin (L) och Erik 

Berg (L).  
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(Omröstning nr 3 – ändringsyrkande 2) 

Ja-röst avger: 

Erik Pelling (S), Eva Christiernin (S), Helena Ersson (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), Ulrik 
Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Patrik Hedlund (S), Klas-Herman Lundgren (S), Carl 

Lindberg (S), Hilde Klasson (S), Rafael Waters (S), Maria Patel (S), Agneta Gille (S), 
Hannes Nelander (S), Loa Mothata (S), Peder Granath (S), Agneta Erikson (S), Staffan 

Yngve (S), Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), Lalla 
Andersson (V), Ingela Ekrelius (V), Artemis Lumarker (V), Anna Johansson Dahl (V), 
Anette Fischer (V), Per-Olof Forsblom (V), Tarik Qureshi (V), Linda Eskilsson (MP), Erik 

Wahlström (MP), Klara Ellström (MP), Hani Melli (S), Erik Dagnesjö (S), Caitlin Mc Evoy 
(S), Anders Grönvall (S), Kerstin Vestman (S), Erik Wiklund (V), Susanne Engström (MP) 

och Saga Karlsson (MP). 

Nej-röst avger: 
Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Fredrik Hultman (M), 

Kristian Ljungberg (M), Cecilia Forss (M), Christopher Lagerqvist (M), Linn Akre Fall (M), 
Markus Lagerquist (M), Robin Kronvall (M), John Manders (M), Magnus Åkerman (M), 

Mårten Blix (M), Mats Gyllander (M), Kent Kumpula (SD), David Perez (SD), Lisen 
Burmeister (SD), Alexander von Uckermann (SD), Mattias Jansson (SD), Mike Tutsch 

(SD), Emil Eneblad (SD), Ehsan Nasari (C), Nora Karlsson (C), Jonas Petersson (C), Olle 
Romlin (C), Mattias Johansson (C), Mats Åhlund (C), Jonas Segersam (KD), Leif Boström 
(KD), Evelina Solem (KD), Christian Hermanson (KD), Magnus Wikberg (KD), Stefan 

Hanna (UP), Lina Hamberg (UP), Dominicus Bäckström (SD), Victor Zhao Jansson (C) 
och Sara Borgström (KD).  

Avstår gör: 

Jennie Claesson (L), Anders Wallin (L), Anders A Aronsson (L), Ludvig Arbin (L) och Erik 
Berg (L).  

(Omröstning nr 4 – ändringsyrkande 3) 

Ja-röst avger: 

Erik Pelling (S), Eva Christiernin (S), Helena Ersson (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), Ulrik 
Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Patrik Hedlund (S), Klas-Herman Lundgren (S), Carl 

Lindberg (S), Hilde Klasson (S), Rafael Waters (S), Maria Patel (S), Agneta Gille (S), 
Hannes Nelander (S), Loa Mothata (S), Peder Granath (S), Agneta Erikson (S), Staffan 

Yngve (S), Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), Lalla 
Andersson (V), Ingela Ekrelius (V), Artemis Lumarker (V), Anna Johansson Dahl (V), 
Anette Fischer (V), Per-Olof Forsblom (V), Tarik Qureshi (V), Linda Eskilsson (MP), Erik 

Wahlström (MP), Klara Ellström (MP), Stefan Hanna (UP), Lina Hamberg (UP), Hani Melli 
(S), Erik Dagnesjö (S), Caitlin Mc Evoy (S), Anders Grönvall (S), Kerstin Vestman (S), Erik 

Wiklund (V), Susanne Engström (MP) och Saga Karlsson (MP). 
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Nej-röst avger: 
Ehsan Nasari (C), Nora Karlsson (C), Jonas Petersson (C), Olle Romlin (C), Mattias 

Johansson (C), Mats Åhlund (C) och Victor Zhao Jansson (C).  

Avstår gör: 
Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Fredrik Hultman (M), 

Kristian Ljungberg (M), Cecilia Forss (M), Christopher Lagerqvist (M), Linn Akre Fall (M), 
Markus Lagerquist (M), Robin Kronvall (M), John Manders (M), Magnus Åkerman (M), 

Mårten Blix (M), Mats Gyllander (M), Kent Kumpula (SD), David Perez (SD), Lisen 
Burmeister (SD), Alexander von Uckermann (SD), Mattias Jansson (SD), Mike Tutsch 

(SD), Emil Eneblad (SD), Jonas Segersam (KD), Leif Boström (KD), Evelina Solem (KD), 
Christian Hermanson (KD), Magnus Wikberg (KD), Jennie Claesson (L), Anders Wallin 
(L), Anders A Aronsson (L), Ludvig Arbin (L), Dominicus Bäckström (SD), Sara Borgström 

(KD) och Erik Berg (L). 
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§ 232  

Svar på motion om Mål- och budget 2025 med 
plan för 2026-2027 från Stefan Hanna (UP) 

KSN-2024-02904 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att avslå motion om budget 2025 med plan för 2026-2027 från Stefan Hanna 
(UP). 

Sammanfattning 

Inför beslut om Mål och budget 2025 med plan för 2026-2027 har partier i 
kommunfullmäktige som saknar ledamöter i kommunstyrelsen beretts möjlighet att 

inkomma med budgetmotion för beredning av kommunstyrelsen.  

Stefan Hanna (UP) har inkommit med en budgetmotion som väcktes i 
kommunfullmäktige den 7 oktober 2024 § 214 där motionären föreslår: 

- att kommunfullmäktige fastställer utdebiteringen av kommunal skattesats för 

år 2025 till 21,14 procent,  
- att kommunfullmäktige bifaller Utvecklingspartiet demokraternas förslag till 

Mål och Budget 2025 med plan för 2026-2027 enligt motionens bilaga 1,  

- att kommunfullmäktige bifaller Utvecklingspartiet demokraternas förslag till 
fokusmål, övergripande uppdrag samt ägardirektiv till bolag enligt motionens 

bilaga 2,  
- att spårvägsprojektet i S, V och MPs Mål & budget ersätts med ett markprojekt 

anpassat för längre bussar,  
- att S, V och MPs budget kopplad till spårvägsprojektet minskas med 40 

procent, och  
- att ovan 40 procent omfördelas till skolan, äldreomsorgen och 

resultatförstärkningar i linje med UPs Mål och budget i bilaga 1. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag daterat 18 oktober 2024 § 287 

• Förslag till beslut, daterad 10 oktober 2024 
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• Motion om budget 2025 med plan för 2026-2027 från Stefan Hanna (UP) 
inklusive bilagor 

Beslutsgång 

Debatt och beslut i ärendet tas i samband med beslut i ärendet Mål och budget 2025-
2027 samt fastställande av skattesats för 2025. Se §231 för fullständig förteckning av 

yrkanden och beslutsgång. 

Reservationer 

Utvecklingspartiet demokraterna (UP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
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§ 233  

Inlämnade frågor till kommunfullmäktige 4-5 
november 2024 

KSN-2024-00123 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att frågan om Gamla Uppsala åskullar från Therez Almerfors (M)  
får ställas och besvaras under kommunfullmäktiges sammanträde den 4-5 

november 2024. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktiges ordförande har gått igenom de inlämnade frågorna och 

bedömer att de får ställas. 

 Inlämnade frågor  

• Fråga om ersättning till resursenheterna från Christopher Lagerqvist (M)  

• Fråga om Gamla Uppsala åskullar från Therez Almerfors (M)  

Beslutsgång 

Ordföranden informerar om att Fråga om ersättning till resursenheterna från 
Christopher Lagerqvist (M) har dragits tillbaka.  

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller föreliggande förslag med justering 
enligt ovan.  
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§ 234  

Inlämnade interpellationer till 
kommunfullmäktige 4-5 november 2024 

KSN-2024-00124 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att inlämnade interpellationer får ställas och besvaras på 
kommunfullmäktiges kommande sammanträde. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktiges ordförande har gått igenom de inlämnade interpellationerna 
och bedömer att de får ställas. 

 Inlämnade interpellationer  

• Interpellation om elever som gått ut grundskolan utan fullständiga betyg från 
Stefan Hanna (UP)  

• Interpellation om LSS-lagen från Lina Hamberg (UP)  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller föreliggande förslag. 
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§ 235  

Inlämnade motioner till kommunfullmäktige 
4-5 november 2024 

KSN-2024-00125 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att inlämnade motioner överlämnas till kommunstyrelsen för beredning.  

Inlämnade motioner 

• Motion om arvoden kopplat till aktivt KF-deltagande från Lina Hamberg (UP) 

• Motion om att förlänga skolkortet giltighetstid för resor med regionsbussarna 
från Ehsan Nasari (C) och Mattias Johansson (C) 

• Motion om att inför lovskola med simundervisning från Jonas Petersson (C) 
m.fl. 

• Motion om att inför pilot på medborgarberedning enligt skara-modellen från 
Ehsan Nasari (C) och Victor Zhao Jansson (C) 

• Motion om att införa en kultur- och fritidsbuss för landsbygdsskolorna från 
Jennie Claesson (L) m.fl. 

• Motion om att införa muntlig delgivning inom LSS från Carolina Bringborn (M)  

• Motion om att inrätta ett härbärge för kvinnor i Uppsala från Jennie Claesson 
(L) 

• Motion om att låta Fyrishovs camping bli kvar i området från Lina Hamberg 
(UP) 

• Motion om att sälja Nybrogrillen från Stefan Hanna (UP) 
• Motion om att utreda en breddning av Kungsängsbron från Therez Almerfors 

(M) 

• Motion om Kliniskt träningscentrum för omsorgspersonal från Karin Thalén (C) 
• Motion om krav på förskoleplats från Stefan Hanna (UP) 

• Motion om markeringsavgifter från Stefan Hanna (UP) 

• Motion om presentationer över skolpersonal från Alexander von Uckermann 
(SD) 

• Motion om Trygghetsjour för alla äldre som behöver akut äldreomsorg från 
Karin Thalén (C)  

• Motion om utredning angående barn i behov av anpassad förskoleklass från 
Jennie Claesson (L) och Erik Berg (L)  
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• Motion om blandade upplåtelseformer från Jonas Segersam (KD) 

Beslutsgång 

Jonas Segersam (KD) väcker på sammanträdet ”Motion om blandade 

upplåtelseformer”.  

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller föreliggande förslag kompletterat 
med inlämnad motion från Jonas Segersam (KD).  
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§ 236  

Anmälningsärenden till kommunfullmäktige 
4-5 november 2024 

KSN-2024-00126 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att lägga förteckningen över anmälningsärenden till protokollet.  

 Anmälningsärenden  

• Kommunrevisionens granskning av förebyggande insatser barn och unga  

• Kommunrevisionens granskning av krisberedskap och kontinuitetsplanering  
• Kommunrevisionens granskning av kontroll av utförare vid köp av 

välfärdstjänster  

• Styrelseprotokoll Svenska kommunförsäkrings AB 11 oktober 2024  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller föreliggande förslag. 
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§ 237  

Fråga om Gamla Uppsala åskullar från Therez 
Almerfors (M) 

KSN-2024-00123 

 
Therez Almerfors (M) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande Erik Pelling 

(S) som besvaras av densamma. 
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§ 238  

Avsägelser vid kommunfullmäktige 4-5 
november 2024 

KSN-2024-00082 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att entlediga Emil Eneblad (SD) från uppdraget som ledamot i kulturnämnden, 
2. att entlediga Christian Bertilsson (C) från uppdraget som ersättare i gatu- och 

samhällsmiljönämnden, samt 
3. att entlediga Joanna Masoura Hassan (KD) från uppdraget som vice 

ordförande i Delegationen för stiftelsen Jälla egendom. 

Beslutsunderlag 

• Protokoll från kommunfullmäktiges valberedning 31 oktober 2024. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller valberedningens förslag. 
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§ 239  

Fyllnadsval vid kommunfullmäktige 4-5 
november 2024 

KSN-2024-00082 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att utse André Popovski (SD) till ledamot i kulturnämnden, 
2. att utse Sara Vamne (C) till ersättare i gatu- och samhällsmiljönämnden,  

3. att utse Carl Berlin (KD) till ersättare i gatu- och samhällsmiljönämnden,  
4. att utse Eren Kaya (C) till ersättare i arbetsmarknadsnämnden, 

5. att utse Catharina Hetzer (S) till ersättare i socialnämnden,  
6. att utse Emanuel Ehrlin (SD) till ledamot i Uppsala vatten och avfall AB, samt 

7. att utse Christian Hermanson (KD) till vice ordförande i Delegationen för 
stiftelsen Jälla egendom. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige har tidigare beslutat om följande entlediganden: 

 
Den 9 september 2024 beslutade kommunfullmäktige att entlediga Samuel Hansson 

(KD) från uppdraget som ersättare i gatu- och samhällsmiljönämnden och Henric 
Colliander (SD) från uppdraget som ledamot i Uppsala vatten och avfall AB.  
 

Den 7 oktober 2024 beslutade kommunfullmäktige att entlediga Tove Hovemyr (C) från 
uppdraget som ersättare i arbetsmarknadsnämnden och Majlinda Schalin (S) från 

uppdraget som ersättare i socialnämnden. 

Beslutsunderlag 

• Protokoll från kommunfullmäktiges valberedning 31 oktober 2024. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller valberedningens förslag. 
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§ 240  

Val av nämndemän till Uppsala tingsrätt för 
mandatperioden 1 januari 2024 - 31 december 
2027 

KSN-2023-00118 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att utse Leif O Johansson (KD) till nämndeman vid Uppsala tingsrätt, samt 
2. att bordlägga val av nämndeman (V) vid Uppsala tingsrätt. 

Sammanfattning 

Uppsala tingsrätt har entledigat Torsten Tornberg (KD) och Fardin Ghaderi (V) från 

uppdragen som nämndemän och hemställt till kommunfullmäktige att utse 
efterträdare. 

Beslutsunderlag 

• Protokoll från kommunfullmäktiges valberedning 31 oktober 2024. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller valberedningens förslag. 
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§ 241  

Delårsuppföljning ekonomi och verksamhet 
per augusti samt helårsprognos 2024 

KSN-2024-02508 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att godkänna delårsrapport ekonomi och verksamhet per augusti samt 
helårsprognos 2024. 

Sammanfattning 

Ärendet avser ekonomisk uppföljning per augusti och helårsprognos för Uppsala 
kommun inklusive de kommunala bolagen. Ärendet innehåller även uppföljning per 

augusti av kommunfullmäktiges beslutade fyra fokusområden och uppdrag. 

Beslutsunderlag 

• Revisorernas bedömning av delårsrapport per 2024-08-31 

• Kommunstyrelsens förslag daterat 18 oktober 2024 § 288 

• Arbetsutskottets förslag 8 oktober 2024 § 245 

• Tjänsteskrivelse daterad 17 oktober 2024 
• Bilaga 1 Delårsrapport av ekonomi och verksamhet per augusti och 

helårsprognos 2024 

• Bilaga 2 Uppföljning av uppdrag, indikatorer och nationella nyckeltal för 
Agenda 2030 

• Bilaga 3 Verksamhet i förvaltningsform (nämnder) och bolagsform augusti 
2024 

• Bilaga 4 Beslutade förändringar avseende styrande dokument 

• Bilaga 5 Verksamheternas åtgärder kopplade till uppdrag 1 

Föredragning 

Kommunrevisionens ordförande Berit Danielsson föredrar revisionens bedömning av 
delårsuppföljning ekonomi och verksamhet per augusti samt helårsprognos 2024.  
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Yrkanden 

Ehsan Nasari (C), Stefan Hanna (UP), Erik Pelling (S), Therez Almerfors (M), Kent 

Kumpula (SD), Jennie Claesson (L), Ulrik Wärnsberg (S) och Sofia Andersson (M) yrkar 
bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Ajournering 

Sammanträdet ajourneras klockan 10.32-10.52. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag att 

godkänna delårsrapport ekonomi och verksamhet per augusti samt helårsprognos 
2024. 

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) anmäler följande särskilda yttrande: 

Vi anser att delårsrapporten för 2024 visar på flera positiva insatser och framsteg, men 
det finns några kritiska områden som bör uppmärksammas för att säkerställa att 

kommunen når sina långsiktiga mål. Vi vill särskilt lyfta fram följande: Oacceptabla 
förseningar i centrala projekt Det är djupt oroande att viktiga projekt, särskilt 

kopplade till landsbygdsutvecklingen, har försenats. Revideringen av 
Landsbygdsprogrammet och dess handlingsplan är kraftigt försenade, vilket 
underminerar kommunens ambitioner att stödja landsbygden. Bristande resultat i 

effektiviseringsarbetet Trots kommunens ambition att effektivisera verksamheten ser 
vi inga tydliga resultat. Det saknas tillräckliga indikatorer för att mäta framgångarna, 

vilket gör det omöjligt att utvärdera om de påstådda effektiviseringarna faktiskt leder 
till någon verklig förändring. Ett viktigt mål med effektiviseringar är att frigöra 

resurser till kommunens kärnverksamheter och förbättra servicenivån. Inga sådana 
förbättringar har rapporterats, och det finns heller inga exempel på hur 

effektiviseringarna har lett till förbättrad service för invånarna. Klimatomställningen – 
en besvikelse Kommunens arbete med klimatomställningen är långt ifrån tillräckligt. 
Trots att detta är ett högt prioriterat område visar rapporten att 

utsläppsminskningarna går för långsamt. Det är uppenbart att de vidtagna 
åtgärderna inte är tillräckliga. Otillräcklig medborgardialog Trots påståenden om 

ökad delaktighet från medborgarna, verkar dialogen vara bristfällig. Många 
invånare, särskilt på landsbygden, känner sig åsidosatta. Kommunens försök att 

inkludera medborgarna i beslutsprocesser framstår som ytliga och ineffektiva, vilket 
underminerar förtroendet för kommunens arbete. Allvarliga ekonomiska risker 
Kommunens ekonomiska situation är långt ifrån stabil. Ökade kostnader, särskilt 
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inom VA-verksamheten, och en växande låneskuld per invånare visar att kommunen 
misslyckas med att hantera sina investeringar på ett hållbart sätt. Bristen på 

långsiktig planering riskerar att leda till allvarliga ekonomiska konsekvenser för 
kommunen och dess invånare. Detta yttrande understryker vår allvarliga oro över 

kommunens bristfälliga hantering av dessa frågor och behovet av förändringar. 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande:  
Det är viktigt att lyssna på revisionen och säkerställa att kommunens långsiktiga mål 

alltid är mätbart nedbrutna på årliga uppföljningsbara resultat. Projektförmågan 
behöver stärkas inom kommunens komplexa verksamhet då allt för många projekt 

misslyckas att uppnå sina resultat inom uppsatt tidplan och budget.  

Trots att räntenivåerna är på väg ner ökar kommunens räntekostnader kraftigt 
jämfört med tidigare mycket låga räntor. Utvecklingspartiet demokraterna har länge 

påtalat behovet av att sänka i stället för att öka kommunens externa 
skuldsättningsgrad. Om republikanerna vinner presidentvalet i USA är riskerna stora 
att ett globalt handelskrig ökar i styrka. Det globala handelskriget kommer 

garanterat leda till sämre ekonomiska tider. 

Skuldsättningsnivån inom kommunen är redan oroande hög och den ökar kraftigt 
samtidigt som befolkningsprognoserna nu visar att Sverige är på väg in i en 

befolkningsutveckling liknande den i Japan, Italien och Grekland. Politiken har 
”nyktrat till” avseende byggplaner av nya skolor. En majoritet av politiken måste nu 

också ”nyktra till” kopplat till takten i utbyggnaden av Uppsala stad och inse att det 
är vansinne att bygga en ny dyr spårvägslinje. En spårvägslinje som inte ekonomiskt 

hållbart kommer att kunna köras tom stora delar av ett dygn och ett år.  

Uppsala kommun måste kraftfullare kräva att begäran om omförhandling av 
Fyrspårsavtalet blir verklighet. Staten har inget att vinna på att både Uppsala 

kommun och Region Uppsala på grund av ett onödigt spårvägsprojekt får stora 
ekonomiska problem. En Region Uppsala som redan har enorma ekonomiska 
problem. Staten bör kunna acceptera att kommunen och regionen får tänka om 

avseende val av fordonstyp för att köra mer kapacitetsstark kollektivtrafik i staden än 
idag. Den acceptansen borde kunna innebära att Stadsmiljöavtalens delfinansiering 

även kan avse längre bussar.  

Precis som i Göteborg är det viktigt att det vägarbete som genomförs för en 
kapacitetsstark kollektivtrafiks framkomlighet bygger på principen ”Tänk spårväg 

men kör buss”. I framtiden är det viktigt att Uppsala kommun har möjlighet att bygga 
automatbana längs sträckan. Med en klokare investeringsplan för kapacitetsstarkare 

fordon kan också kostnaderna för ledningsdragningarna spridas ut över en längre 
tidsperiod eftersom långa flexibla bussar gör det möjligt.  
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Therez Almerfors (M) anmäler följande särskilda yttrande: 
Moderaterna la fram ett eget förslag till mål och budget, med nödvändiga 

prioriteringar för ett tryggare, grönare och friare Uppsala. Om vårt förslag till mål och 
budget hade gått igenom hade delårsuppföljningen sett annorlunda ut.  

Det ekonomiska läget ställer höga krav på kommunen att ta ansvar för ekonomin för 
att kunna prioritera kommunens kärnuppgifter. Uppsala kommun står inför stora 

investeringar och Moderaterna anser att vi måste renodla kommunens investeringar 
för att inte öka på låneskulden och inte göra sådant som andra aktörer kan göra lika 
bra eller bättre. Det behövs en plan för hur låneskulden ska minska så att dagens 

politiker inte skuldsätter framtidens generationer. 
Vi noterar att uppdraget om att bilda ett naturreservat av Gamla Uppsala åskullar 

inte kommer att genomföras efter att beslutet överklagats av Försvarsmakten. 
Moderaterna var mot bildandet av reservatet från början och tycker det är olyckligt 

att så mycket tid och pengar har spenderats på något som så tydligt inte kunde 
genomföras. Det behövs mindre symbolpolitik och mer politik som gör skillnad på 

riktigt i Uppsala kommun. 
 

Jonas Segersam (KD) anmäler följande särskilda yttrande:  

Kristdemokraterna hade en annan budget för 2024 som skulle inneburit en annan 
inriktning för kommunstyrelsen. Vi hade inte med några spårvägsinvesteringar 

vilket skulle gett en annan inriktning på arbetet, och frigjort medel för att 
koncentrera sig på att optimera kommunens administration och stadsbyggnad. 
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§ 242  

Överlämnande av ansvar för särskild 
kollektivtrafik till Region Uppsala 

KSN-2022-01202 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att Uppsala kommun överlämnar kommunens ansvar för planering och 
utförandet av färdtjänst och riksfärdtjänst till Region Uppsala, 

2. att Uppsala kommun överlämnar ansvar för myndighetsutövningen för 
färdtjänst och riksfärdtjänst till Region Uppsala,   

3. att godkänna förslag till avtal mellan Uppsala kommun och region Uppsala i 
bilagorna 2a-d,  

4. att uppdra åt kommunstyrelsen och berörda nämnder att i samverkan med 
Region Uppsala verkställa överlämnandet till Region Uppsala enligt 

föredragning i ärendet, 
5. att gatu- och samhällsmiljönämnden ska ansvara för avtalsfunktion och för 

avtalsbudget samt 

6. att delegera till kommunstyrelsen att för Uppsala kommuns räkning vid behov 
justera avtalen om den särskilda kollektivtrafiken med Region Uppsala. 

Sammanfattning 

Region Uppsala beslutade 2021 att överta ansvaret för den särskilda kollektivtrafiken 

från de kommuner i länet som så önskar. Uppsala kommunfullmäktige beslutade i juni 
2022 att ställa sig positiv till erbjudandet. Fullmäktige uppdrog åt kommunstyrelsen 

och berörda nämnder att i samverkan med Region Uppsala fullfölja överlämnandet. 
Samtliga berörda nämnder i kommunen hade inför fullmäktiges beslut 2022 ställt sig 

positiva till ett överlämnande. Regionen har därefter i samråd med Uppsala kommun 
tagit fram förslag till avtal för överlämningen som behandlats i kommunens berörda 

nämnder.  Verkställande av överlämning bedöms kunna verkställas under perioden 
november 2025 till mars 2026.  

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag daterat 18 oktober 2024 § 289 

• Arbetsutskottets förslag 8 oktober 2024 § 240 
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• Tjänsteskrivelse daterad 2024-10-02 
• Bilaga 1, Trafik- och samhällsutvecklingsnämndens beslut om avtal 2024-06-24 

• Bilaga 2a, Huvudavtal  

• Bilaga 2b, Tilläggsavtal myndighetsutövning för färdtjänst och riksfärdtjänst 

• Bilaga 2c, Tilläggsavtal planering av skolskjuts med taxi 
• Bilaga 2 d, Avtalsbilaga 

• Bilaga 3a, protokoll från omsorgsnämndens sammanträde den 23 sep. 2024 

• Bilaga 3b, protokoll från gatu- och samhällsmiljönämndens sammanträde den 
25 sep. 2024. 

• Bilaga 3 c, protokoll från utbildningsnämndens sammanträde den 26 sep. 2024 

Yrkanden 

Rafael Waters (S), Asal Gohari (S), Carolina Bringborn (M), Evelina Solem (KD), Stefan 
Hanna (UP), Ehsan Nasari (C) och Lalla Andersson (V) yrkar bifall till kommunstyrelsen 

förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag. 

Särskilda yttranden 

Evelina Solem (KD), Ehsan Nasari © och Carolina Bringborn (M) anmäler följande 

särskilda yttrande: 
I och med att kommunen lämnar över ansvaret för färdtjänsten till Region Uppsala är 

det centralt att kommunen tillsammans med funktionshinderorganisationerna värnar 
nämndens brukare. Vi får oroande signaler om att det finns brister i kunskap om 
funktionsnedsättningar hos dem som kör våra brukare samt att utbildningarna som 

erbjuds behöver bli bättre. Vi önskar därför se att detta tydligt skickas med som 
information till Regionen och att kommunen bistår Regionen med bättre och vassare 

utbildningar samt att den som är ny chaufför snabbt ska kunna bli certifierad. Vi vill 
också att regionen vid övergången tittar på möjligheten till trygghetskameror i  

färdtjänstbilarna samt säkerställer att det här finns möjlighet till individuella 
önskemål från brukarna. Därutöver vill vi att möjligheten till flexibilitet bli bättre och 
menar att dagens teknik i de allra flesta fall skulle kunna erbjuda en lösning för detta 

på individnivå. 
 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 
Det är inte en dag för sent att samordna all kollektivtrafik hos en huvudman, det vill 

säga Region Uppsala. Äntligen kan en och samma huvudman använda alla 
möjligheter till kollektivtrafik för färdtjänst och sjukreseberättigade. Det kan 
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möjliggöra för alla med till exempel rätt till färdtjänst att välja buss eller pendeltåg 
om det är möjligt, något som både den enskilde och Region Uppsala tjänar på.  

Trots att det är rätt att samla all kollektivtrafik under en huvudman är riskerna stora 
att Region Uppsalas satsning på spårväg kraftigt kommer att pressa upp alla avgifter 
inom kollektivtrafiken. Det är ett mycket besvärande scenario eftersom det främst är 

socioekonomiskt svaga som är beroende av kollektivtrafiken.  
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§ 243  

Samarbetsavtal för ny trafikplats vid E4 och 
utveckling av mark vid kommungränsen 
mellan Uppsala och Knivsta 

KSN-2024-02390 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att godkänna förslag till Samarbetsavtal för ny trafikplats vid E4 och utveckling 
av mark vid kommungränsen mellan Uppsala och Knivsta,  bilaga 1, samt 

2. att ge kommunstyrelsen i uppdrag att teckna tilläggsavtal till 
Medfinansieringsavtal trafikplats E4 (KSN-2021-00465) i enlighet med 
samarbetsavtalet i bilaga 1. 

Sammanfattning 

Trafikverket, Uppsala kommun och Region Uppsala har inom ramen för den nationella 
trafikövergripande planen för transportsystemet för perioden 2018–2029 ingått avtal 

om bostadsbyggande i Bergsbrunna med omgivningar, Södra staden och Nysala i 
Uppsala kommun (KSN-2017-3985-15). Enligt avtalet, även kallat fyrspårsavtalet, har 
staten ett åtagande att öka spårkapaciteten från Stockholm till Uppsala C från två till 

fyra spår och bygga en ny järnvägsstation söder om Bergsbrunna. Knivsta kommun har 
tecknat ett likartat avtal med Trafikverket och Region Uppsala. 

I Medfinansieringsavtal trafikplats E4 (Uppsala: KSN-2021-00465) har Uppsala kommun 

och Knivsta kommun tillsammans med Trafikverket överenskommit om 
kostnadsfördelning för planering och genomförande av en trafikplats vid E4 som ska ge 

en ny anslutning för Uppsalas södra delar och norra Knivsta. Medfinansieringsavtalet 
lokaliserar inte den nya trafikplatsen på annat sätt än genom en utredningskorridor 

från Danmark i Uppsala till Brunnby i Knivsta. 

Under 2024 har Uppsala kommun fört samtal med Knivsta kommun i syfte att 
kommunerna ska kunna föreslå Trafikverket ett samstämmigt lokaliseringsförslag av 

trafikplatsen. Samtalen har även behandlat frågan om en mer rationell kommungräns 
givet tillkomsten av den nya trafikplatsen. Samtalen har lett fram till ett förslag till ett 
samarbetsavtal kommunerna emellan som bland annat föreslår en förändrad 
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kostnadsfördelning för trafikplatsen och som även föreslår en justering av 
kommungränsen. 

Detta kommer medföra en förändring av kommungränsen och att 
medfinansieringsavtalet för trafikplatsen behöver justeras.  

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag daterat 18 oktober 2024 § 290 

• Mark- och exploateringsutskottets förslag 2 oktober 2024 § 74 
• Tjänsteskrivelse daterad 9 september 2024 

• Bilaga 1, Samarbetsavtal för ny trafikplats vid E4 och utveckling av mark vid 
kommungränsen mellan Knivsta 

• Bilaga 2, Översiktlig karta Trafikplats i förhållande till de sydöstra stadsdelarna 

Yrkanden 

Erik Pelling (S), Jennie Claesson (L), Jonas Segersam (KD) och Kent Kumpula (SD) yrkar 

bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag. 
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§ 244  

Svar på motion om solceller på husfasad från 
Kent Kumpula (SD) 

KSN-2023-01390 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Kent Kumpula (SD) föreslår i motion väckt 18 mars 2023 att Uppsala kommun 

uppdaterar sin solcellsstrategi till att eftersträva att ha solceller på fler platser än 
hustak. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag daterat 18 oktober 2024 § 291 

• Arbetsutskottets förslag 8 oktober 2024 § 241 

• Tjänsteskrivelse daterad 21 augusti 2024. 

• Bilaga, motion om solceller på husfasad från Kent Kumpula (SD) 

Yrkanden 

Stefan Hanna (UP), Anna Johansson Dahl (V), Kia Solid (S) och Anders A Aronsson (L) 

yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att besvara motionen.  

Kent Kumpula (SD), Christian Hermanson (KD) och John Manders (M) yrkar bifall till 
motionen.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Stefan Hannas (UP) med fleras yrkande om bifall till 

kommunstyrelsens förslag att besvara motionen mot Kent Kumpulas (SD) med fleras 
yrkande att bifalla motionen. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 

kommunstyrelsens förslag att besvara motionen.  
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Reservationer  

Sverigedemokraterna (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Moderaterna (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

 
Kristdemokraterna (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Särskilda yttranden  

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande:  

Det är av stor betydelse att kommunen stöttar en maximal utbyggnad av 
energisystem som hämtar sin energi från solen. Solen är vår mest hållbara 

energikälla. Genom ett väl utbyggt och distribuerat solenergisystem ökar också 
Sveriges kris- och försvarsförmåga. Kommunen fortsätter med fördel att förenkla 
byggreglerna för att installera solenergilösningar inom Uppsala kommun.  

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD anmäler följande 
särskilda yttrande: 

I och med att kommunen lämnar över ansvaret för färdtjänsten till Region Uppsala är 

det centralt att kommunen tillsammans med funktionshinderorganisationerna värnar 
nämndens brukare. Vi får oroande signaler om att det finns brister i kunskap om 

funktionsnedsättningar hos dem som kör våra brukare samt att utbildningarna som 
erbjuds behöver bli bättre. Vi önskar därför se att detta tydligt skickas med som 

information till Regionen och att kommunen bistår Regionen med bättre och vassare 
utbildningar samt att den som är ny chaufför snabbt ska kunna bli certifierad. Vi vill 
också att regionen vid övergången tittar på möjligheten till trygghetskameror i 

färdtjänstbilarna samt säkerställer att det här finns möjlighet till individuella 
önskemål från brukarna. Därutöver vill vi att möjligheten till flexibilitet bli bättre och 

menar att dagens teknik i de allra flesta fall skulle kunna erbjuda en lösning för detta 
på individnivå. 
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§ 245  

Svar på motion om att inrätta en 
idrottsstrategisk grupp från Ehsan Nasari och 
Tilde Lind (C) 

KSN-2023-01915 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Ehsan Nasari (C) och Tilde Lind (C) föreslår i en motion väckt 19 juni 2023 att uppdra till 
kommunstyrelsen att inrätta en idrottstrategisk grupp i enlighet med de syften och mål 

som beskrivs i motionen. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag daterat 18 oktober 2024 § 292 
• Arbetsutskottets förslag 8 oktober 2024 § 242 

• Tjänsteskrivelse daterad 3 september 2024 

• Bilaga 1, Motion om att inrätta en idrottsstrategisk grupp från Ehsan Nasari och 
Tilde Lind (C) 

• Bilaga 2, protokollsutdrag från idrotts- och fritidsnämndens sammanträde 13 
juni 2024 

Yrkanden 

Maria Patel (S), Stefan Hanna (UP), Linda Eskilsson (MP) och Karolin Lundström (V) 

yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att besvara motionen.  

Ehsan Nasari (C), Evelina Solem (KD), Madeleine Andersson (M), Anders Wallin (L)  och 
Olle Romlin (C) yrkar bifall till motionen.  
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer Maria Patels (S) med fleras yrkande om bifall till kommunstyrelsen 

förslag att besvara motionen mot Ehsan Nasaris (C) med fleras yrkande om bifall till 
motionen. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens 
förslag att besvara motionen. 

Reservationer 

Centerpartiet (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och med 
följande motivering: 

Vi reserverade oss till förmån för bifall av motionen. Uppsala kommun har under lång 

tid fått kritik från våra idrottsföreningar om bristen på dialog och delaktighet i viktiga 
beslut som berör föreningarna. Genom att inrätta en idrottsstrategisk grupp skulle vi 

kunna skapa en plattform där idrottsrörelsen tidigt involveras i viktiga frågor och 
därmed får ett större inflytande i de kommunala besluten som påverkar deras 

förutsättningar att bedriva en bra verksamhet. Även om Idrott-och fritidsnämnden har 
goda ambitioner så berör en del strategiska idrottsfrågor andra nämnder och bolag 

inom kommunkoncernen. Utan att ha en struktur för att omhänderta utmaningen 
med de kommunala stuprören kan vi inte få tillräcklig snabbhet och framdrift i en del 
besluten som är viktiga för idrotten. 

Liberalerna (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 
Kommunen måste säkerställa en bättre hantering av hur idrottens utveckling stöttas. 

Särskilt viktigt är att förbättra kommunens samarbete med elitidrotten. En väl 
fungerande basverksamhet inom idrottsrörelsen är oftast avgörande för en väl 
fungerande elitidrott. Det behövs inga nya mötesforum för att förbättra kommunens 

stöd till idrottsrörelsen. Det som behöver förbättras är ärendeprocesserna kopplade 
till idrottsrörelsens önskemål som kräver kommunala ställningstaganden. En väg in 

och en digital ärendehantering som föreningslivet kan följa och uppdatera måste 
skyndsamt bli verklighet.  

Det är viktigt att arbetet med att säkra en bättre samverkan med föreningslivet, 

efterföljaren till LÖKen, nu får testas samt att det Idrottspolitiska programmet, 
antaget under 2024, verkställs. Fler och fler stora gruppmöten är inte metoden som 

förbättrar för enskilda idrottsföreningar. 
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§ 246  

Svar på motion om att kompensera för 
snöröjningens kostnadsskillnader från Jennie 
Claesson (L) m.fl. 

KSN-2024-01511 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Jennie Claesson (L) med flera föreslår i en motion väckt 23 april 2024: 

• uppdra till förvaltningen att ta fram ett budgetreglerande system för gatu- och 
samhällsmiljönämnden som säkerställer tillräckliga resurser för effektiv 

snöröjning. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag daterat 18 oktober 2024 § 293 

• Tjänsteskrivelse daterad den 8 oktober 2024 

• Bilaga, motion om att kompensera för snöröjningens kostnadsskillnader från 
Jennie Claesson (L) med flera 

Yrkanden 

Rafael Waters (S) och Erik Pelling (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att 

besvara motionen.  

Anders A Aronsson (L), Markus Lagerquist (M), Nora Karlsson (C), Leif Boström (KD),  och 
Jennie Claesson (L) yrkar bifall till motionen.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Rafael Waters (S) med fleras förslag om bifall till 

kommunstyrelsens förslag att besvara motionen mot Anders A Aronssons (L) med 
fleras yrkande om bifall till motionen.   
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Omröstning begärs och genomförs. 
Kommunfullmäktige bifaller följande omröstningsproposition: 

Rösta Ja för att besvara motionen, rösta Nej för att bifalla motionen. 

Med 41 ja-röster, 32 nej-röster och 8 ledamöter som avstår från att rösta finner 
ordföranden att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag att besvara 

motionen.  

Reservationer 

Liberalerna (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Centerpartiet (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och med 

följande motivering: 
Vi reserverade oss till förmån för bifall av motionen. Vi anser att motionären lyfter en 
angelägen fråga, som även Centerpartiet har lyft såväl i Gatu-och 

samhällsmiljönämnden som i kommunfullmäktige. Uppsalaborna måste kunna lita 
på att grundläggande samhällsservice alltid fungerar, oavsett väderlek. 

Kristdemokraterna (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande:  
Kostnaderna för snöröjning varierar kraftigt beroende av hur snörik en vintersäsong 
blir. Genom åren har basbudgeten för en underfinansierad snöröjning höjts, och det är 

bra. Det är dock inte klokt att kraftigt höja basbudgeten till en kraftigt höjd nivå 
baserad på den kraftigaste snövintern. Det är bättre med en ordning där 

Kommunstyrelsen har en buffert för extraordinära utgifter (i form av viktigt 
överskottsmål) som bland annat kan användas för snöröjning. Självklart måste KS i 

samarbete med GSN skyndsamt säkerställa att nödvändig snöröjning sker när GSN 
slår i taket rörandet sin basbudget för snöröjning.  

Det behövs inga fler utredningar om hur budgeten för snöröjningen ska skötas. Det 

som måste säkerställas är en snabbare process för att ge GSN tillåtelse, om deras 
basbudget inte räcker för snöröjning, att få ta resurser av överskottsmålen i anspråk.  

Det är viktigt att följa hur mycket dyrare snöröjningen blir i en allt tätare 

stadsbebyggelse. I takt med att vi får nya medelkostnader per femårsperioder 
behöver basbudgeten justeras. 

Omröstningsdetaljer 

Ja-röst avger: 

Erik Pelling (S), Eva Christiernin (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), Ulrik Wärnsberg (S), Asal 
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Gohari (S), Patrik Hedlund (S), Kia Solid (S), Klas-Herman Lundgren (S), Carl Lindberg 
(S), Hilde Klasson (S), Rafael Waters (S), Maria Patel (S), Agneta Gille (S), Hannes 

Nelander (S), Loa Mothata (S), Peder Granath (S), Agneta Erikson (S), Staffan Yngve (S), 
Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), Lalla Andersson 

(V), Anna Johansson Dahl (V), Anette Fischer (V), Monica Lindgren Petersson (V), Tarik 
Qureshi (V), Linda Eskilsson (MP), Erik Wahlström (MP), David Ling (MP), Klara Ellström 

(MP), Stefan Hanna (UP), Lina Hamberg (UP), Vania Luque Orrego (S), Monica Östman 
(S), Erik Dagnesjö (S), Kijan Karimi (S), Bertil Brunn (S), Erik Wiklund (V), Anna 
Bergström (V), Karin Bennemo (V) och Joachim Höggren (MP).  

Nej-röst avger: 
Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Fredrik Hultman (M), 
Kristian Ljungberg (M), Cecilia Forss (M), Linn Akre Fall (M), Markus Lagerquist (M), 

Robin Kronvall (M), John Manders (M), Magnus Åkerman (M), Mårten Blix (M), Ehsan 
Nasari (C), Nora Karlsson (C), Jonas Petersson (C), Olle Romlin (C), Mats Åhlund (C), 

Jonas Segersam (KD), Leif Boström (KD), Evelina Solem (KD), Christian Hermanson 
(KD), Magnus Wikberg (KD), Jennie Claesson (L), Anders Wallin (L), Anders A Aronsson 

(L), Ludvig Arbin (L), Madeleine Andersson (M), Carolina Bringborn (M), Karin Thalén 
Ottersgård (C), Victor Zhao Jansson (C), Sara Borgström (KD) och Erik Berg (L).  

Avstår gör: 

Kent Kumpula (SD), Lisen Burmeister (SD), Alexander von Uckermann (SD), Mattias 
Jansson (SD), Mike Tutsch (SD), Dominicus Bäckström (SD), Jasmine Bengtsar (SD) och 
Emil Eneblad (SD).  
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§ 247  

Interpellation om de låga skolresultaten i 
årskurs 6 från Olle Romlin (C) 

KSN-2024-02890 

 
Olle Romlin (C) har ställt en interpellation till utbildningsnämndens ordförande Eva 

Christiernin (S) som besvaras av densamma.  

Anföranden hålls av: Olle Romlin (C), Eva Christiernin (S), Lina Hamberg (UP), Ehsan 
Nasari (C), Tarik Qureshi (V), Therez Almerfors (M), Erik Berg (L), Jonas Segersam (KD), 

Stefan Hanna (UP), Jennie Claesson (L) och Tobias Smedberg (V). 
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§ 248  

Interpellation om kulturverksamheten vid 
Stenhagens Kulturhus från Mattias Johansson 
(C) 

KSN-2024-02891 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga interpellationen.  

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att ärendet bordlägges med anledning av interpellantens 
frånvaro och finner att kommunfullmäktige beslutar så. 
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§ 249  

Interpellation om LSS-bostäder från Jonas 
Segersam (KD) 

KSN-2024-02892 

 
Jonas Segersam (KD) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens ordförande Erik 

Pelling (S) som besvaras av densamma. 

Anföranden hålls av: Jonas Segersam (KD), Erik Pelling (S), Carolina Bringborn (M), Asal 
Gohari (S), Lina Hamberg (UP), Lalla Andersson (V), Evelina Solem (KD), Ehsan Nasari 

(C), Anders A Aronsson (L) och Eva Christiernin (S). 
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§ 250  

Interpellation om skolmisslyckande från 
Jonas Segersam (KD) 

KSN-2024-02893 

 
Jonas Segersam (KD) har ställt en interpellation till utbildningsnämndens ordförande 

Eva Christiernin (S) som besvaras av densamma.  

Anföranden hålls av: Jonas Segersam (KD), Eva Christiernin(S), Erik Berg (L), Tarik 
Qureshi (V) och Olle Romlin (C).  
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§ 251  

Interpellation om snöröjning från Jonas 
Petersson (C) 

KSN-2024-02894 

 
Jonas Petersson (C) har ställt en interpellation till gatu- och samhällsmiljönämndens 

ordförande Rafael Waters (S) som besvaras av densamma.  

Anföranden hålls av: Jonas Petersson (C), Rafael Waters (S), Anders A Aronsson (L) och 
Markus Lagerquist (M).  

 

 

 


